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Ons clubblad  "Us Hobby" verschijnt 4 keer per jaar. 
Wilt u adverteren in ons blad? Voor weinig geld brengen wij uw 
advertentie onder de aandacht. Voor informatie kunt u contact opnemen 
met onze secretaris of redactie. 
In "Us Hobby" wordt u geïnformeerd over onze club en activiteiten. 
Veel meer info en foto's vindt u op onze website   www.pkvfrisia.nl 
Show informatie in vele facetten vindt u op  www.frieslandshow.nl  
Redactie Us Hobby / Kopij: Germ Durk de Vries / gddevries@hetnet.nl 
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Opgericht 23 maart 1929 
Internet/website:      www.pkvfrisia.nl    en     www.frieslandshow.nl 
______________________________________________  
Ereleden:  Jelle Terpstra     Dokkum 
   Henk Canrinus     Hallum 
   Sikke Damstra     Damwâld 
  
Leden van verdienste: Klaas Dijkstra     Zuidhorn 
 
 
Bestuur: 
voorzitter   Albert van der Ploeg   tel. 06-23837252 
   Ottemawei 7    voorzitter@pkvfrisia.nl 
   9067 DT  Readtsjerk 
 
secretaris  Germ Durk de Vries   tel.  06-21542179 
samenstelling Us Hobby       Pantsjewier 41    secretaris@pkvfrisia.nl 
   9073 HM  Marrum 
 
penningmeester  Sikke Damstra     tel. 06-45309136 
   Nijewei 3                  penningmeester@pkvfrisia.nl 
   9104 DK Damwâld                 
 
2e voorzitter  Tietsje de Bruin     tel. 06-43497930 
beheer materialen  Cantaart 36        
   9291 AK Kollum  
      
tentoonstell.secr.&  Arie Hagedoorn     tel. 06-23539953 
tentoonstell.penningm. Master de Grootstrjitte 4      tentoonstelling@pkvfrisia.nl 
en ringencommissaris 9104 HN Damwâld                ringen@pkvfrisia.nl 
                               
bestuurslid   Hugo Bruinsma                   
PR en Nieuwsbrief  Koekoeksblom 21    pr@pkvfrisia.nl  
   9104 HZ  Damwâld 
 
bestuurslid  Sita Herder    tel.  0519-571326 
   Wjuk 14      
                9145 RB  Ternaard 
 
 
Tatoeëerder: 
 
Henk Canrinus, Wildlandseweg 1,  9074 LK   Hallum.  tel. 0518-431118 
________________________________________________________________              
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Voorwoord 
 
We hebben leren leven met het Corona virus en het virus met ons. Wil je 
succesvol zijn in de natuur, dan moet je je aanpassen en je gastheer niet doden. 
Hoe zal zich dit ontwikkelen met het vogelgriep virus? We zijn nu nog op het 
ruimingen- en isolatiepad. Naar verwachting een heilloze weg op langere termijn 
en enten zal ook in dezen waarschijnlijk de oplossing zijn.  Dit jaar is de jaar-
vergadering gepland op vrijdag 25 maart in de IJsherberg te Dokkum  en Gerrit 
Grooten is onze gast na de pauze. Hij kan mooi vertellen van zijn loopbaan als 
keurmeester van konijnen en cavia ’s en hij fokt naast konijnen ook met 
vechthoenders. Het belooft een interessante avond te worden. 
Het jaarverslag van weer heel bijzonder jaar kun je vinden in deze Hobby. 
Naar verwachting gaat dit jaar ons programma gewoon door zoals we dat voor 
2020 gewend waren, maar je weet maar nooit. Het risico van het niet doorgaan 
van keuringen en evenementen wordt vanaf oktober wel steeds groter. Is het niet 
door Corona, dan wel vanwege de vogelgriep.  
De concept jaarplanning voor 2022 met het hokbezoek, de zomershow, de 
jongdierendag en natuurlijk de Frieslandshow zullen we bespreken op onze 
jaarvergadering. 
Ook de bestuurswisseling zal op de agenda van de jaarvergadering komen.  
Sita Herder gaat ons na vele jaren in het bestuur verlaten, maar blijft onze 
contactpersoon voor het merkenbureau. Suzanne Veffer is bereid gevonden om in 
het bestuur plaats te nemen en daar zijn we hartstikke blij mee. 
Intussen gaat de houderij en fokkerij van onze dieren gewoon door en genieten 
we daar alle dagen van. Met Us Hobby en de digitale nieuwsbrief houden we 
elkaar op de hoogte van de ontwikkelingen en het nieuws tussen de 
vergaderingen, tentoonstellingen en evenementen door. Iedereen heeft de 
mogelijkheid op hiervoor kopij in te leveren bij Germ Durk en Hugo. 
Het  samenwerkingsoverleg tussen de fokkersvereningingen in Noordoost-
Fryslân heeft nog geen verdere uitwerking gekregen. De afspraak blijft om meer 
te gaan samenwerken, zeker waar het om shows gaat. Het aantal beschikbare 
vrijwilligers staat in alle verenigingen onder druk. Ook in onze vereniging 
hebben we dringend een extra tatoeëerder nodig en die is nog steeds niet 
gevonden. Toch is de animo om dieren te houden nog steeds groot. Of het nu om 
honden, katten, paarden of om kleine vogels gaat. Ook onze kleindierhouderij 
moet hier van kunnen profiteren,  zeker nu er weer meer mogelijk is, zoals het 
project  “kuikentjes in de klas”.  
Dierwelzijn wordt een steeds belangrijker item en het accent komt meer te liggen 
op de mogelijkheid van het uiten van natuurlijk gedrag. Voor het houden van 
kleindieren is kennis en ervaring nodig en die kunnen wij met elkaar als 
vereniging leveren. 
Een heel mooi en vooral gezond fokkersjaar toegewenst en dat we daar ook 
samen van mogen genieten. 
     Albert van der Ploeg, voorzitter. 



 
 
 
 

Vrienden van de Frieslandshow/ 
PKV Frisia Dokkum e.o. 
 
Broeksterwâld:  

 P.G. Wolters    

Damwâld 
 ALH-genetics 
 Broekema Pets & Co 
 Sikke Damstra 
 Kleindieren Van de Maginaris 
 Johannes Scherjon 

Dokkum 
 Broekema – De Molen  
 Broekema’s  Fourage Centrum 

Drachten  
 Ufkes Greentec BV 

Feanwâlden 
 Dierenspeciaalzaak Yn’e loads  

Metslawier 
 Kninepleats – familie Veenstra 

Readtsjerk  
 It Deel 

 

 
 
Vindt u het ook van belang dat wij de Frieslandshow blijven organiseren? U kunt 
ons steunen door ook vriend van de Frieslandshow te worden. 
Het bestuur geeft graag informatie wat de mogelijkheden zijn. 
 
 
 
   



Uitnodiging ledenvergadering  
P.K.V. Frisia Dokkum e.o. 
 
Vrijdag 25 maart 2022 
Plaats:  De IJsherberg Dokkum 
Aanvang 20.00 uur 
 
Agenda: 
1.         Opening 
2.         Notulen vorige vergadering 17 september 2021   
3.         Ingekomen stukken en mededelingen 
 - Fokkerscombinaties 
             - Us Hobby en de digitale Nijsbrief 
4.         Jaarverslag 2021  
5.         Financieel verslag PKV Frisia 2021  
6.         Financieel verslag Frieslandshow 2021 
7.         Verslag kascontrolecommissie (Rein Halbersma en Jilles Leijstra) 
8. Benoeming nieuw lid kascontrole commissie 
9.        Begroting 2022 PKV Frisia  
10.        Begroting 2022 Frieslandshow 
11.        Bestuurverkiezing  
             Aftredend en niet herkiesbaar Sita Herder 
             Het bestuur stelt voor om te benoemen als  
 nieuw bestuurslid  Suzanne Veffer-de Vlaming   
12.         Eren en waarderen. 
13.        Activiteiten 2022:  zomerexcursie, zomershow en Frieslandshow 
 PR activiteiten. 
14.       Rondvraag 
 - vaststellen volgende ledenvergadering op vrijdag 23 sept. 2022          
 15.       Sluiting. 
 
Aansluitend op de vergadering zal konijnen- en cavia keurmeester  
Gerrit Grooten een (interactieve) inleiding verzorgen over onze 
raskonijnen en cavia’s  en het showen hiervan in de breedste zin van het 
woord.  Het behandelen van uw vragen zal hierbij ruim aandacht krijgen. 
 
Informatieuitwisseling en een gezellig treffen zal zeker de moeite waard 
zijn om deze avond bij te wonen. Van harte aanbevolen!  Komt allen!!    
                                                       

  Het bestuur 



Notulen Ledenvergadering vrijdag 17 sept. 2021 
 
Met kennisgeving afwezig: Hugo Bruinsma, Henk 
Canrinus, Evert Rignia, Daan Plutschouw,  
Lammert Braaksma en Siep Leegstra. 
 

1 Opening. 
We wachten even op Germ-Durk. Hij is onderweg, maar staat vast in de 
binnenstad van Dokkum. Om 20:12 kunnen we beginnen. Albert heet ons van 
harte welkom en we zijn blij dat we weer op deze manier bij elkaar kunnen 
komen. Deze keer niet bij Van der Meer en het hoe en wat kennen we. Ook 
hebben we bij Adolf Langhout vergaderd en dat ging ook prima, maar nu 
proberen we De IJsherberg. We staan ook even stil bij de mensen die niet meer 
onder ons zijn o.a. Jan Castelein en Ate Hoekstra. 
We hopen dat we nu een normale periode ingaan met een JDD en een 
Frieslandshow, om onze dieren te laten zien aan elkaar, maar ook aan anderen. 
 
2 Notulen vorige vergadering 18 september 2020. 
De notulen worden per bladzijde doorgenomen. Er zijn geen op- of 
aanmerkingen. 
 
3 Ingekomen stukken en mededelingen. 
Hugo, Sita en Jan hebben nog ringen over. Als iemand ringen over heeft kan dit 
gemeld worden bij Arie. Hij maakt dan een mail en stuurt dit naar alle leden. 
Op 10 juli komt de Raad van Advies van de KLN bijeen te Putten. Frisia heeft 
een voorstel ingediend m.b.t. het verhogen van de leeftijd van jeugdleden. Arie 
heeft echter geen uitnodiging ontvangen maar gaat er ook niet naar toe i.v.m. 
duivenvluchten. 
De KLN komt ook met een voorstel over de showindeling. 
Op 23 oktober is er ook een vergadering, maar dan hebben wij de Frieslandshow.  
De Noordshow heeft een statutenverandering gehad, hierdoor kunnen clubs uit 
aangrenzende provincies lid worden. Ook scholen kunnen lid worden en dit doen 
met name de AOC’s. Dit heeft als doel, dat er genoeg vrijwilligers zijn die mee 
helpen om de show op te bouwen en weer af te breken. Plan Noordshow 
Hardenberg. Er zijn zes hallen, die door 6 aparte groepen wordt ingericht. Voor 
aan- en afvoer van dieren, wordt ruimte gemaakt naast de hallen. Je hoeft nu niet 
onder de weg door via de trappen. De reistijd is voor ons ietsje langer. Er zijn 
drie dagen minder voor de opbouw. Hardenberg is een stukje duurder dan Assen, 
goedkoper dan Leeuwarden. Plan lijkt erg goed! Zeer professioneel. Nieuwe 
voorzitter Noordshow: Evert Visser. 
Tekenen van het burgerinitiatief. De 1ste en 2de kamer heeft deze nieuwe wet 
goedgekeurd. Albert denkt dat het nog gekker gaat worden als we geen reactie 
geven. De leden wordt gevraagd om het burgerinitiatief te tekenen en op te 
sturen. 
 
4 Jaarverslag 2020. 
Het verslag wordt per bladzijde doorgenomen. Er zijn geen op- of aanmerkingen. 



 
5 Financieel verslag PKV Frisia 2020 en de Frieslandshow 2020. 
 Sikke licht het groene papier toe. De kosten zijn gaan zitten in de aanschaf van 
de bodywarmers en het houden van de BBQ.  
Ook de kosten van de attenties vallen hoger uit dan normaal. Dit komt door de 
rouwadvertentie van Andries v/d Meer. 
Jilles vraagt of de sponsoractie wat heeft opgeleverd. Dit is niet veel, mede omdat 
steeds meer clubs mee doen. 
 
6 Verslag kascontrolecommissie en benoeming nieuw lid. 
Rein Halbertsma doet het woord. Sikke moest het duo bij de les houden. Het 
voelde een beetje als een reünie. De kas was super voor elkaar. Sikke controleren 
is hetzelfde als vragen of de Paus ook naar de kerk gaat! Er wordt hartelijk om 
gelachen. Albert vraagt of deze uitspraak alstublieft kan worden opgenomen in 
de notulen. Bij deze! 
Jillis is de vervanger van Simke.  Simke wordt hartelijk bedankt. 
 
7 Begroting PKV Frisia 2021 en de Frieslandshow 2021. 
Het oranje papier is de begroting. De drinkflessen moeten nog worden 
aangeschaft. De begroting wordt vastgesteld. Sikke wordt bedankt. 
 
8 Bestuursverkiezing. 
Germ-Durk wordt als secretaris in het bestuur goed bevonden door de 
vergadering. Arie wordt ook nog voor een periode van drie jaar binnen het 
bestuur verwelkomd. 
 
9 Eren en waarderen. 
We hebben als bestuur erover nagedacht, maar niet iedereen wil gewaardeerd 
worden dus doen we het deze keer zelf maar met een kopje koffie of thee. 
 
10 Beleid PKV Frisia en samenwerking NOF. 
We hebben onze missie, visie en strategie en we moeten zuinig zijn met onze 
jeugd en deze behouden. Daarnaast zijn er vergaderingen met de NOF-clubs 
i.v.m. samenwerking. 
In februari was deze online en Albert was hierbij aanwezig. Dit was vooral 
oriënterend. In mei was er weer een vergadering, deze was “live” en Arie was 
hierbij aanwezig. Arie neemt het woord en vertelt dat Frisia, Trynwâlden twee 
maal heeft uitgenodigd om mee te doen met de Zomershow. Het antwoord was 
tweemaal nee.  
Trynwâlden wil gezamenlijk een show organiseren, waarbij de bestaande shows 
zouden  moeten worden opgeheven. Wij houden ons echter vast aan de 
Frieslandshow. Aan de financiën zijn we niet aan toe gekomen. In september 
moet iedere club met een locatie komen. Frisia heeft Holwerd aangedragen, maar 
dat was niets. Wij, als club zijn voor samenwerking, maar dan op het gebied van 
JDD of promotie. Dit verhaal wordt vervolgd. 
 
 



11 Activiteiten 2021. 
JDD, hopelijk kan het weer bij Wolters. Arie heeft gevraagd maar nog geen 
antwoord. Dit jaar willen we ook een jaarlingenklasse en vriendenklasse 
organiseren. De hoenderachtigen en konijnen moeten dan wel geënt zijn. Ook 
hebben we contact met de Kinderboerderij te Dokkum, Welkoop Kollum en 
natuurlijk Welkoop Dokkum i.v.m. “de Hooiberg”.  Ons laten zien is belangrijk. 
Inmiddels zijn er drie nieuwe leden, namelijk Koning uit Hallum, Hiske Vrieling 
uit Engelum en Remco v/d Wagen uit Ternaard. 
 
12 Us Hobby en de digitale nieuwsbrief. 
De Hobby wordt zeer gewaardeerd door de leden, maar om met de tijd mee te 
gaan hebben we ook een digitale nieuwsbrief. Hier hebben we echter wel hulp bij 
nodig. Wij willen als bestuur niet alleen deze brief vullen, dus heb je een leuke 
foto met of zonder verhaal stuur dit eventjes op naar Hugo. 
 
13 Rondvraag. 
Er hangt geen lijst bij de Welkoop, welke dieren te koop zijn. Dat klopt. Dit mag 
namelijk niet. Arie zijn telefoonnummer is bij de Welkoop bekend. Hij wordt 
gemiddeld 3x per week gebeld en probeert deze mensen dan te helpen. 
Moeten we straks getest worden voordat je op de show mag komen? Geen idee. 
Fedde: Kunnen de nieuwe leden in Us Hobby komen? Elk jaar in de laatste Us 
Hobby komt een mutatielijst. 
Jan Rietberg vertelt dat de kippen die nu in de Hooiberg zitten groot worden en 
dat er iets anders in moet. Jilles heeft wel een voedster met drie jongen. Er wordt 
binnenkort gewisseld. 
Sita: Is er een nieuwe ledenlijst? Ja die komt naar haar toe. 
De volgende ledenvergadering is op 17 september 2021. 
 
14 Pauze. 
 
15 Ynlieding fan Pyt van de Polder.  
 
Neisoarger en behearregisseur oer natuer en wyld yn iepen fjild.  
Een boeiend verhaal begeleid met dia’s, over dieren die dichtbij huis te zien zijn. 
 
16 Sluiting. 
We sluiten om ongeveer 22:30 af. Er wordt nog even nabesproken en dan stapt 
iedereen op. De voorzitter wenst iedereen Wel thuis!!! 
 
 
                          Tietsje  
 
  
 
 
 
 



 
Jaarverslag 2021  
P.K.V. Frisia Dokkum e.o. 
 
 
De jaarvergadering staat weer voor de deur en wel op vrijdag 25 maart in 
de IJsherberg te Dokkum. Ik mag het jaarverslag gaan schrijven en dat 
doe ik dan voor de derde keer op rij. Niet dat ik dat erg vind hoor! Echter 
het moet wel op tijd klaar zijn, zodat het in Us Hobby kan worden 
geplaatst, dus ben ik op deze maandagavond maar achter de computer 
gedoken.Het waait en het regent buiten toch! Wat het de laatste dagen 
flink deed, door de stormen Dudley, Eunice en Franklin, met enorme 
schade tot gevolg in heel Nederland, dus een blokje om te lopen is op dit 
moment niet erg aanlokkelijk. 
 
De gebruikelijke vragen komen boven drijven. Wat is er zoal gebeurd het 
jaar 2021? Wat hebben we gedaan en wat hebben we moeten laten?  
Nou ten eerste hebben we vijf bestuursvergaderingen live gehouden en 
de andere zeven waren altijd via teams. Dit ging niet altijd van een leien 
dakje, want soms kon iemand niet in de vergadering komen of dan was er 
weer iemand weg. Tsja dan begint een vergadering ook weleens later dan 
gepland en dan ben je ook wel blij als je gewoon weer live kunt 
vergaderen!! Onze vergaderingen worden altijd op de dinsdagavond 
gehouden. En in 2021 was dat op de volgende datums: 19-1, 16-2, 16-3, 
20-4, 18-5, 15-6, 13-7, 17-8, 14-9, 12-10, 16-11 en 20-12. 
De bestuurssamenstelling was in heel 2021 constant en bestond uit Albert 
van der Ploeg (voorzitter)  Sita Herder (secretaris), Sikke Damstra 
(penningmeeester) , Tietsie de Bruin (vice voorzitter) , Arie 
Hagedoorn(tentoonstellingssecretaris), Hugo Bruinsma(PR) en Germ 
Durk de Vries. De laatste werd tijdens de ledenvergadering in juni 2021 
officieel benoemd en heeft het secretariaat op verzoek van Sita 
overgenomen. 
In maart kon de jaarvergadering niet doorgaan i.v.m. corona en deze 
werd verschoven naar vrijdag 25 juni en werd gehouden in de IJsherberg 
te Dokkum. De ledenvergadering was het afgelopen jaar op vrijdag 17 
september in de IJsherberg te Dokkum. 
De vergadering met de tentoonstellingscommissie werd gehouden op 12 
oktober, in de Ynset te Holwerd, ter voorbereiding op de Frieslandshow. 
 
Het jaar begint met een schok, want ons zeer gewaardeerde lid Jan 
Castelein overlijdt op 2 januari. Fokker van de Gele van Bourgondië en 
de Nederlandse hangoordwergen in de kleuren madagascar en 
madagascar bont. 



In Us Hobby 1 kom ik naast de uitnodiging voor de jaarvergadering (in 
maart) en wat daar mee samenhangt, ook zaken tegen die met de 
Noordshow te maken hebben zoals de vraag wordt het Zwolle of 
Hardenberg? Ook kunnen er zich vrijwilligers aanmelden om te komen 
helpen. Daarnaast het entschema, die onlosmakelijk verbonden is met het 
begrip show. 
Ook De Pen met Pieter Braaksma in de hoofdrol en een stukje over het 
promoten van onze club onder niet leden. 
 
Ook in Us Hobby 2 kom ik een memoriam tegen. Op 6 april is ons zeer 
gewaardeerde erelid Ate Hoekstra overleden. Vanaf het begin hield hij 
Fryske Hinnen en met succes. 
De Zomershow gaat niet door en de enting die de dieren moeten hebben 
voor deze show slaan we ook maar over. Het is onzeker of onze JDD wel 
door kan gaan. Het is allemaal erg onzeker en daar wordt de mens niet 
vrolijk van. Wat nu wel zeker is, is dat de Noordshow, als die doorgaat in 
Hardenberg zal worden gehouden. Verder vinden we een herinnering aan 
het betalen van je contributie, De Pen geschreven door Esther Bruinsma, 
een oproep aan de leden om foto’s in te sturen voor een digitaal 
hokbezoek en een heel handige lijst wanneer je je konijnen moet melden 
bij de tatoeëerder. 
 
In Us Hobby 3 komen we een rouwadvertentie tegen van Hiltje Bouma-
Kamminga. Zij was de vrouw van ons oud erelid Minne Bouma die in 
2012 is overleden.  
Daarnaast vinden we er de uitnodiging voor de ledenvergadering van 17 
september 2021. 
Ook een verslag van de JDD, die werd gehouden op 4 september bij 
Adolf Langhout. Ook een duidelijke prijzenlijst van de JDD en wie 
geselecteerd zijn voor de clubcompetitie in Harkema. Er is ook een leuk 
verhaal over onze jeugdleden. En op de laatste bladzijde zien we een 
oude veteraan. Een konijn in de kleur oranje die moet zijn gefokt door 
een van onze leden. En daar zijn we volgens mij nog niet over uit. 
 
 Us Hobby 4 begint, zoals elke Us Hobby begint, met een voorwoord van 
onze voorzitter Albert van der Ploeg, maar altijd in het laatste boekje van 
het jaar zit hij nog half in de 5 december sfeer. Is het u ook opgevallen? 
Dat er dan een alinea in dichtvorm staat geschreven? Ach, dat geeft niet! 
We nemen dat maar op de koop toe! 
Verder vinden we de notulen van de ledenvergadering van 17 september, 
tweemaal een De Pen geschreven door Suzanne Veffer en Jan Weistra en 
een stukje over contributie en advertenties. Toch ook weer een in 
memoriam, namelijk die van Jeroen Broekema. 



Hij adverteerde in Us Hobby met zijn bedrijf in computers en reparaties. 
Tot slot is daar een verslag van de Frieslandshow, de caviakeuring op 
zaterdag met daarbij heel veel foto’s!!! Heel mooi in beeld gebracht op 
deze manier. En wat hebben we een mazzel gehad dat onze show 
doorgang kon vinden, want daarna zaten we weer met corona en de 
vogelgriep!!! 
 
Als bestuur hopen we het komende jaar weer eens normaal te kunnen 
draaien, dus met de promotiekar op pad, kuikentjes in de klas te kunnen 
uitvoeren, een Zomershow te kunnen organiseren, een JDD te kunnen 
houden bij Wolters in Broeksterwoude en daarna dan weer zo’n prachtige 
Frieslandshow neer te zetten als in 2021. 
 
To slot wens ik iedereen een mooi fok- en keuringsseizoen toe!! 
 
Vriendelijke groeten, 
 
Tietsje de Bruin. 
 
 
 
 
 

 
Op de Frieslandshow in 2021 een speciale één dags caviakeuring op de 
zaterdagochtend. Een mooi eerste begin van een traditie?  
Zeker voor herhaling vatbaar! 
 



 
 
LEDENMUTATIES 2021 
 
Nieuwe leden:  
 
Arie Mus 
Halbe Sijtsma 
Theo van der Ploeg 
Jan Weistra 
Hendrika Reen 
 
Leden die hebben opgezegd of in 2021 zijn overleden:  
 
Ate Hoekstra 
Klaas Dillema 
Foekje Holtewes 
Franka Lombardi 
Familie Pijl 
Pieter Hoogland 
P. Boersma 
H. Vrieling 
 
Aantal leden P.K.V. Frisia Dokkum e.o.  
 
per 1 januari 2021:   91 
per 1 januari 2022 :  88 
 
 
 
 
 
 



Van paaseieren naar waar de vos de passie preekt… 
 
Als je de supermarkt, de Kruidvat of de Action binnenloopt, dan kan het 
je niet ontgaan zijn dat Pasen in aantocht is. Je wordt met allerlei artikelen 
zoals paaseieren, paaskuikens en paashazen in eetbare vorm of als 
versiering begroet. 
Eerlijk gezegd  loop ik deze producten nog maar eventjes voor een paar 
weken voorbij, de tijd gaat tenslotte al snel genoeg en bovendien is het 
pas Pasen op zondag 17 april!!!  Maar zodra het woord Pasen valt, schiet 
bij mij 1 opzegversje in gedachten, namelijk deze: 
 
1 ei is geen ei 
2 ei is een half ei 
3 ei is een paasei 
 
Kent u hem ook? Of kent u wellicht een andere? Ik kom helaas niet op 
een andere. Wel op gezegdes/spreekwoorden, zoals de knuppel in het 
hoenderhok gooien, praten als een kip zonder kop, er was geen kip te 
bekennen of met de kippen op stok gaan.  
Ach, deze zijn bij u wellicht ook wel bekend, maar heeft u weleens van 
deze zeven gehoord? 
 
Als de vos de passie preekt, boer pas op je kippen. 
Pas op voor schijnheiligheid. 
 
Achteraf kakelen de kippen. 
Kritiek achteraf is makkelijk. 
 
Hij heeft het ei met de kip gekregen. 
Trouwen met een vrouw die al een kind heeft. 
 
De aangepikte kip zijn. 
De schuld krijgen. 
 
Waar een kip scharrelt, moet zij ook pikken. 
Waar men werkt,moet men ook de kost hebben. 
 
Slapende vossen vangen geen hennen. 
Zonder moeite te doen, bereik je niets. 
 
Zijn haan moet altijd koning kraaien. 
Hij moet altijd zijn zin krijgen.  



Ik heb ze gevonden via google, gewoon intikken: spreekwoorden met 
kippen. De eerste mogelijkheid die ik kreeg, was een site dat de naam 
voedingonline.nl draagt. Voedingsinformatie voor professionals. Alles 
over vitamines en mineralen. 
Ik dacht: Dit zit niet goed. Eventjes terug maar ik scrolde wat naar 
beneden en warempel onder een fotootje van kippenbouten in kerriesaus, 
stonden zo ongeveer 62 spreekwoorden en gezegdes met de kip in de 
hoofdrol. 
De vraag rees wat voor pagina ik zou krijgen als ik spreekwoorden met 
konijnen zou intikken. Nou niets met voeding of iets dergelijks, maar 
ensie.nl deze site geeft er vijf. Dan heb je spreekwoorden–gezegden.nl en 
deze geeft er acht. Valt toch wel tegen. Maar ik zal ze even noemen: 
 
Als proefkonijn dienen 
Dienen voor een één of ander experiment. 
 
Hij is een ijskonijn. 
Iemand die rustig en emotieloos blijft onder stress en spanning. 
 
Een konijn in een kippenhok blijft een konijn. 
Ook al verandert de omgeving de persoon zelf verandert niet. 
 
Een konijn uit de hoge hoed toveren. 
Onverwacht met een verassend idee komen. 
 
Met de konijnen door de tralies kunnen eten. 
Erg mager zijn. 
 
De konijnen zitten mooi achter draad. 
Een vrouw met een diep decolleté. 
 
Hij is het proefkonijn. 
Hij wordt gebruikt voor een één of ander experiment. 
 
Het is bij de konijnen af! 
Dat is verschrikkelijk/dat is walgelijk! 
Daar worden zeer veel kinderen geboren. 
 
Het hebben als de konijnen in het duin. 
Het zeer goed hebben. 
 
Eén konijn in het hok is mij meer waard dan tien hazen in ’t veld. 
Het is beter weinig te hebben, maar zeker, dan veel dat onzeker is. 



 
Toch nog even bij sites over spreekwoorden met kippen gekeken en zie 
daar www.eieiei.nl ,160 spreekwoorden met ei of kip als thema. Veel!!!! 
En als je spreekwoorden met duiven intikt krijg je zelfs een aantal in 
verschillende dialecten. Nou misschien is dat iets om in een andere Us 
Hobby over te schrijven, maar wil het er voor nu maar bij laten. 
Bovendien zit ik nu meer in de stemming van eieren, kuikens, kippen, 
hazen en konijnen. 
 
 
Ik wens iedereen alvast 
fijne Paasdagen toe! 
 
Groetjes,  
Tietsje. 
 
 
 
 
   
   
 
 
 
 
Showen? Ja graag! Maar hoe? 
 
Het coronavirus heeft grote invloed gehad op ons showgebeuren, maar 
was het showen anders geweest zonder corona? Het antwoord is simpel. 
Eigenlijk niet. Naast het coronavirus hebben we eigenlijk steeds te maken 
gehad met het fenomeen vogelgriep! Daaruit vloeien een aantal 
maatregelen voort: ophokken, verbod op samenbrengen = o.a. showen, 
vervoersverboden. “Die vogelgriep raken we niet weer kwijt, die is er en 
die blijft er!” Een kreet die ook geldt voor het coronavirus. Als dat zo 
zeker is, zij die het KUNNEN weten stellen dit, dan zijn wij toe aan het 
volgende fase zou je zo denken. Vaccineren en boosteren kreten die we 
inmiddels kennen uit de bestrijding van corona. Dit lijkt zo simpel, maar 
het is het niet, want er wordt niets bestreden, maar de effecten worden 
verzacht. Dat zal anders moeten, waar het de vogelgriep betreft. Die zal 
echt bestreden moeten worden om het pluimvee te beschermen. Er wordt 
gesproken over een proef met entingen, het is al eerder vermeld in Ús 
Hobby. In Nederland en in Frankrijk willen ze de koe bij de hoorns 

http://www.eieiei.nl/


vatten. De effecten, die zullen nog zeker 2 tot 3 jaar op zich laten wachten 
en dan zal nog de vraag zijn, gaan we over tot vaccineren. En dan? 
Kunnen we dan vrijelijk showen? Nou nee, dat valt op z’n minst te 
betwijfelen. Wanneer de commerciële hoenderhouderij niet gaat 
vaccineren en de hobbymatige wel dan zal er weinig veranderen in het 
huidige beleid, dat zich uit met de in het voorgaande genoemde begrippen 
als ophokken enz. Waarom zou de commerciële kippenhouder niet 
vaccineren? Nou dat heeft te maken met kosten en afzetmogelijkheden. Er 
wordt al jaren gelobbyd om regionale maatregelen. Voorbeeld: 
Vogelgriep in Friesland, dan in de niet-grenzende provincies gewoon 
showen. Daar wil men nog steeds niets van horen in de politiek 
(overigens waarschijnlijk op advies van…...).  
Er is een commissie, die met rapport is gekomen onder de titel Niets doen 
is geen optie, maar de vraag is of die commissie nu wel iets doet, dat 
zoden aan de dijk zet! Het rapport zou moeten gaan over showen – de 
opdracht die ze hebben meegekregen – Ze komen met een opzet, waar ze 
de hele structuur van de KLN aan ophangen. Onnatuurlijke regio’s! 
Tellingen van leden. Je moet je afvragen hoe Nederland er bestuurlijk zou 
uitzien als het inwonertal evenredig over de bestuurslagen verdeeld zou 
moeten zijn. De Randstad en de rest. De voorgestelde herindeling zal m.i. 
alleen maar leiden tot vervreemding en dat gaat gegarandeerd leiden tot 
verlies van leden. Wat hadden we van die commissie mogen verwachten? 
Nou een visie op de boven geschetste problematiek. Een keuze voor een 
showjaar i.p.v. een showperiode (september tot en met januari). Het los 
koppelen van de veren en de haren zeker in de maanden, waarin de kans 
op vogelgriep groot is. Vanaf november. Dat heeft zeker consequenties 
voor de bondsshow haren en veren. Het Duitse model kan als richtlijn 
gelden, daar kennen ze een strikte scheiding tussen haren en veren. 
Besteden we hier aandacht aan het fenomeen sierduiven, dan kunnen we 
constateren, dat deze diergroep kan kiezen. Willen ze zekerheid dan 
organiseren ze als diergroep los van de andere diergroepen hun show of 
ze sluiten zich aan bij de haren. In beide gevallen kunnen ze showen mits 
de show niet gepland staat in een gebied met een vervoersverbod. 
Vervoeren mag je duiven niet in een gebied met een vervoersverbod, dus 
ook niet samenbrengen. De regels inzake vervoersverboden zijn anders, 
dan voor gebieden zonder dat verbod. In het ene geval vallen de duiven 
NIET onder pluimvee, in het andere geval vallen ze daar WEL onder. De 
logica en bovenal de duidelijkheid is ver te zoeken. 
Het loskoppelen van de haren en de veren in bepaalde delen van het jaar 
geeft voor de haren zekerheden. Een belangrijke zekerheid: er kan 
geshowd worden. De omvang van de shows zal mogelijk verminderen. 
Het vinden van passende en betaalbare ruimten zal mede daardoor zeker 
eenvoudiger worden. En de veren, wat doen we daar mee? Die gaan ook 



showen! Die passen zich aan en mijden het kwetsbare seizoen en passen 
hun fokkerij op de showperiode aan. Mei, juni, juli, augustus zijn mooie 
maanden om te showen, er zijn daar talloze evenementen, waar je bij aan 
kunt sluiten. Geen gezeur over dieren die niet klaar zijn voor de show! 
Het fokprogramma verschuift mee en de keurmeester schuift mee en past 
zijn oordeel mee aan de situatie. Hij/zij wil toch graag blijven keuren??? 
Verder haal ik hier de duiven ook weer van stal, nu de postduiven! Die 
zijn in de genoemde maanden op hun best! 
Zeker er zijn nog wel wat praktische problemen. Ringen, klasse-indeling 
enz. Nou van die commissie, die van die optie…. Daar had ik wat op dit 
gebied verwacht. Visie over hoe het anders kan. De bestuurlijke structuur 
mooi laten zo als die is. Herkenbaar omdat die structuur in staatsrechtelijk 
opzicht ook zo is. De showomschrijvingen die in het rapport genoemd 
zijn, zijn niet vernieuwend. 50 km afstand tussen de ene open show en de 
andere. De kaart en het huidige rooster leren dat de commissie geen 
flauwe notie heeft van de problematiek van locatie en beschikbaarheid. Te 
rade gaan bij mensen van de praktijk was kennelijk niet nodig. Nee visie 
is nodig! En die ontbreekt. 
Zomershow, die in Noordoost Friesland is een alternatief voor een show 
in de tot nu gewenste periode. Zeker showen is daar naast promotie het 
doel en dat doel zal meer accent krijgen als we ervaring weten op te doen 
met een aangepaste fokkerij. De Zomershow hoeft geen exclusiviteit te 
zijn voor de veren. Ook de haren kan hier uitstekend aan toe gevoegd 
worden. Wel zal het keuringsbeleid van het keurmeesterkorps een zekere 
aanpassing vereisen, maar dat gaat zeker gebeuren als de fokkerij zich 
aanpast. Voor de keurmeester is het van het grootste belang, dat hij in 
actie blijft. Voor velen van deze ruggengraad van onze hobby waren de 
laatste twee jaar rampzalig net zoals voor vele fokkers. Zeker thuis in je 
stal of je hokken geniet je van je dieren, maar de uitwisseling, de show is 
toch wel de slagroom op de taart. We richten ons op de laatste zaterdag in 
juli, de Boerendag van de Paardendagen in Driesum/Wâlterswâld, dan is 
het tijd voor de 3e ZOMERSHOW NOORDOOST FRIESLAND. 
Voordat dit item hier afgesloten wordt, is het goed zich te realiseren, dat 
ook shows in het zomerseizoen geconfronteerd kunnen worden met flinke 
obstakels. Een belangrijke factor…. Het weer! Hitte, stortbuien, 
zomerstorm. Voor het gemak gaan we hierbij uit van buitenshows, horend 
bij het zomerseizoen. Voorbeelden die me bijstaan zijn de activiteiten in 
Denemarken en in Engeland, waar shows in combinatie met fairs, 
jaarmarkten een vaste plaats hebben. Wat daar kan, kan hier ook.  
 
      Arie 
 



Enten in 2022 
 

Evenals andere jaren bieden we de mogelijkheid deel te 
nemen aan het enten van konijnen tegen RHD1 & 2 en 
bij voldoende animo ook tegen myxomatose en de kippen 
tegen vogelpest.  

 
De enting van de konijnen is een maatregel van de KLN, die voor de 
kippen is een eis van de overheid. Het gaat er in de eerste plaats om 
voorwaarden te kunnen scheppen om te kunnen showen.  
De volgende richtpunten hanteren we daarbij: 
1) De fokkersdag van de Lotharingerclub / tekeningdieren op de tweede 
zaterdag in juni en de Zomershow van de laatste zaterdag in juli. 
2) De jongdierendag van de eerste zaterdag in september. 
 
Dat brengt het volgende schema op papier:  
 

Voor de konijnen:  
 
Week 22 (30 mei – 4 juni)  enting op een verzameladres 
Week 33 (15 - 20 augustus)  enting volgens schema bij de 
    fokkers. 
Week 40 (3 – 8 oktober)  enting in Hallum als  
    verzameladres. 

 
Voor de kippen:  
 
Zaterdag 2 juli    waterenting 
Zaterdag 16 juli   sprayenting 
Zaterdag 6 augustus   waterenting 
Zaterdag 20 augustus   sprayenting 
 

In Ús Hobby 2 komen we nader terug op het enten van de dieren.  
Ook dan hopen we te kunnen vermelden, dat de prijzen ongewijzigd zijn 
t.o.v. de vorige jaren, maar onder de huidige omstandigheden kunnen we 
daar nog geen uitsluitsel over geven. 
 
      Arie 
 
 
 
 



 

 
 
Contributie en Advertentiegeld. 
 
Momenteel zijn er gelukkig al heel veel leden die hun contributie betaald 
hebben. Fijn om te zien dat ook de adverteerders die onze club een warm 
hart toedragen voor een groot gedeelte al hebben betaald.  
Daarvoor onze dank. 
 
Maar nog niet iedereen heeft betaald.  
Daarom het verzoek: kijk nog eens goed in ons clubblad Us Hobby 
nummer 4 van 2021 want daarbij zaten de nota’s. 
Mocht je nog niet hebben betaald dan graag zo spoedig mogelijk. 
Dit scheelt de penningmeester weer heel veel werk in het maken van 
betalingsherinneringen. Iets wat eigenlijk niet nodig moet zijn want met 
z’n allen steunen en helpen wij onze prachtige vereniging en onze hobby. 
Alvast bedankt voor de medewerking:  
 
Penningmeester PKV Frisia-Dokkum. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 

Op 28 februari 2022 is overleden ons  
zeer gewaardeerde lid  

 
 
 
 
 
 
 

Jan Waaksma 
 
 
 

We missen in Jan een warm en positief ingesteld lid  
en een plezierige en zorgzame dieren liefhebber.  
Jan heeft door de jaren heen zowel konijnen als 

hoenders en watervogels gefokt.  
Ook mini Shetlanders was een hobby van Jan. 

In 1988 is Jan lid van Frisia geworden en was altijd  
op onze jongdierendagen en shows aanwezig. Regelmatig als  

inzender en altijd vergezeld door zijn pake sizzers.   
   
 

We wensen Jan’s kinderen en kleinkinderen 
alle sterkte toe in het gemis van hun zorgzame vader en pake. 

 
 
 

Bestuur en leden van  
P.K.V. Frisia Dokkum e.o. 

 
 
 
 
 



 
Activiteiten 2022  
 
Ondanks toenemende corona besmettingen in februari en maart 2022 
nemen de ziekenhuisopnamen en de druk op de Ic’s gelukkig af.  
De regels van de overheid worden los gelaten of zijn minder streng.  
Het gaat wat corona betreft gelukkig de goede kant op!  
  
Hierdoor is er weer perspectief om activiteiten in onze vereniging en 
hobby te organiseren. Jongdierenkeuring, zomershow, excursies of 
hokbezoeken, barbecue enz.   In het verleden hebben we met elkaar heel 
mooie dingen beleefd en als bestuur willen we komend seizoen dit ook 
weer oppakken. De contacten met elkaar weer aanhalen. Na twee jaar 
“droog” te hebben gestaan hebben we er weer zin in. Toch? 
Straks op de ledenvergadering op 25 maart  kunnen we het hier met elkaar 
over hebben.  We willen graag van u horen wat uw wensen zijn deze 
zomer. Wat willen we graag in verenigingsverband doen?  Wat moet 
worden georganiseerd?  Ideeën voor een leuke activiteiten zijn welkom. 
 
Daarom, denk even goed na en kom met uw ideeën naar onze 
ledenvergadering op 25 maart. 
We hopen op een goede opkomst en veel ideeën zodat we als PKV Frisia 
Dokkum een heel mooi seizoen 2022 met elkaar gaan beleven. 
Tot ziens op onze ledenvergadering. 
      Germ Durk 
 

 
 Excursie/hokbezoeken naar collega fokkers/liefhebbers in Overijssel 1 juni 2019 
Een súper gezellige dag! 
 
 
 


	Ús Hobby
	Opgericht 23 maart 1929
	Opgericht 23 maart 1929


